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Průběh a výsledky komunálních voleb

 

Na začátku října proběhly v naší 
republice komunální volby, tedy volby 
do obecních zastupitelstev. V naší 
obci se volilo 9 členů zastupitelstva, 
což předurčuje i maximální počet 
kandidátů na jedné kandidátce. Občané 
mohli vybírat celkem ze tří kandidátek. 
K urně dorazilo 499 z 897 občanů. 
Počet volících mne překvapil a zároveň 
potěšil. Znamená to, že se ještě pořád 
víc než polovina občanů zajímá o dění 
v obci a snaží se ji někam směřovat.

Volební systém ČR (podobně jako v mno-
ha ostatních státech Evropy i mimo ni) 
ovšem neumožňuje si formou křížkování 
či kroužkování zvolit své kandidáty napříč 
kandidátkami. I když tak učiníme, hlasy 
jsou přepočítávány, neboť ještě záleží na 
pořadí daného kandidáta (aby mohl pře-
skočit pořadí, musí mít o 10 % hlasů více 
než je průměrný počet hlasů na kandidá-
ta). Výsledkem je pak toto:

Pořadí 9 kandidátů dle přidělených hlasů:

Ing. Roman Matušů (418), Alois Gargu-

lák (332), Jan Holík (315), Ladislav Jan-
ča (285), Vlastimil Tomšů (284), Ondřej 
Kadlčák (279), Vlastimil Kolařík (255),  
Mgr. Bc. Marta Korytarová (249), Jiřina 
Garguláková (249).

Pořadí 9 kandidátů po přepočtu – slože-
ní obecního zastupitelstva:

Ing. Roman Matušů (418), Alois Gargu-
lák (332), Ladislav Janča (285), Ondřej 
Kadlčák (279), Vlastimil Kolařík (255),  
Mgr. Bc. Marta Korytarová (249), Ing. Mar-
tin Menšík (211), Marek Oškera (182), 
Jana Ježíková (138).

Zvolení členové zastupitelstva si následně 
na ustanovujícím zasedání zastupitelstva 
konaného dne 31. října 2018 zvolili staros-
tu (Ing. Roman Matušů) a místostarostu 
(Ondřej Kadlčák). Nově jsou obě tyto funk-
ce vykonávány jako uvolněné, tedy zvolení 
zástupci vykonávají funkci na plný úvazek. 
Ustanovující zastupitelstvo zasedá až  
po vypršení všech zákonem stanovených 
lhůt. K našemu překvapení nebylo evido-
vané na Krajském soudu v Brně žádné na-

padení voleb. Zdálo se, že by snad mohl 
být konec anonymů, udáním apd. Bohužel 
není tomu tak. 

Záhy jsme se dozvěděli, že jménem jed-
noho z našich občanů (v dopise byl fa-
lešný podpis i adresa) byl podán námět  
na přezkoumání voleb v naší obci. Škůd-
ník ovšem svoji stížnost poslal na Český 
statistický úřad, který ale není kompetentní 
pro tyto věci. Ten, než stížnost postoupil  
na správné místo, bylo po uplynutí lhůt, ale 
přesto vzniklou situaci musela řešit krimi-
nální policie. 

Smutné je, že policie musí vyšetřovat 
nejen obec, volební komisi, ale i člově-
ka, který byl pod protestem podepsán,  
i když falešně. Naštěstí ještě stále platí,  
že kdo nic neudělal, nemusí se ničeho bát. 
Jen nevím, kam až takoví lidé jsou schopni 
při touze po pomstě dojít. Každopádně stá-
vající zastupitelstvo táhne za jeden provaz 
a myslím, že se nenechá jen tak rozházet.

Ing. Roman Matušů
starosta

Šťastné Vánoce a úspěšný nový rok 2019, hodně zdraví, pohody, osobních i pracovních úspěchů Vám přeje  
Vaše obecní zastupitelstvo!
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Nejen ohlédnutí za oslavou 100 let republiky

Vážení a milí spoluobčané,  
dovolte mi, abych Vás informoval  
o dění v naší obci v uplynulém období.

Máme za sebou komunální volby do obec-
ních zastupitelstev a tím i zvolení nového 
obecního zastupitelstva. Velké díky patří 
končícímu zastupitelstvu, které udělalo  
pro obec mnohé, jak už po stránce obec-
ního rozvoje tak spolupráce s občany  
a spolky. Rádi bychom pokračovali ve stej-
ném duchu, navázali na rozdělané projekty  
a vytvořili projekty nové, které by zlepšily 
život v naší obci a v neposlední řadě dále 
spolupracovali se spolky na nejrůznějších 
kulturních akcích pro Vás. Veškeré vaše 
připomínky a nápady jsou vítány.

Jak dobře víte, 28. října 2018 proběhly 
oslavy 100. výročí založení ČSR, do nichž 
se zapojila i naše obec. Program oslav za-
čal v 14:30 u obecního úřadu slavnostním 
průvodem a byl zakončen na myslivecké 
chatě v 19:00 slavnostním ohňostrojem. 
Naše obec se zájmovými složkami (SDH, 
KRPŠ, myslivecké sdružení, oddíly TJ so-
kol, Hokejisté, ČČK), s kapelou Všemiňan-
ka, ZŠ a MŠ Všemina a farností Všemina, 
spojila své síly a uspořádala pro všech-
ny občany, rodáky a rodiče s dětmi slav-
nostní program. Po slavnostním průvodu  
od obecního úřadu s prapory byly za zvuků 

zvonů položeny věnce u Památníku obětí 
1. sv. války a Památníku obětí 2. sv. války  
u všeminského kostela. Následovala dě-
kovná bohoslužba a TeDeum v kostele  
Sv. Jana Nepomuckého s promluvou  
P. Františka Kuběny SJ. Starostou obce  
Ing. Romanem Matušů, v rámci 100 let 
historie, byla vzpomenuta i jména pěti 
všeminských legionářů, na které je obec 
právem hrdá. Součástí bohoslužby bylo  
i kulturní pásmo dětí ZŠ a MŠ Všemina.  
Po skončené bohoslužbě pak před koste-
lem zazněla státní hymna a za zvuku zvo-

nů a kanonády byla symbolicky zasazena 
jubilejní lípa. Stav terénu ovšem nedovolil 
vydat se na obnovené tábořiště „U tří li-
pek“, které dostalo v rámci příprav tohoto 
výročí nákladem obce výsadbu nových lip 
a bude tak sloužit znovu jako místo setká-
vání se dětí a rodičů při drakiádě a jiných 
akcích školy. Naše Lípy byly zaregistrová-
ny jako Lípy republiky a jsou k náhlednutí 
pod odkazy:

Pro všechny účastníky bylo zajištěno ob-
čerstvení zdarma na myslivecké chatě, kam 
se přesunula další část oslav. V 17:30 vy-

šel od školy oblíbený Po-
chod broučků, kterého se 
zúčastnily na dvě stovky 
účastníků. Pochod skon-
čil rovněž na myslivecké 
chatě, kde se pro děti  
i velké rozjela diskotéka 
DJ LaDíka a pro starší 
občany pak hrála kapela 
Všemiňanka. Závěreč-
nou tečkou oslav pak byl 
ohňostroj, který si užili 
všichni účastníci oslav.

Dále jsme byli dodatečně zaregistro-
váni do českého rekordu v počtu vla-
ječek, které připravily děti ze základní  
a mateřské školy na:  

https://www.nejvicvlajek.cz/

Chtěl bych tímto poděkovat za OÚ všem 
zúčastněným složkám, farnosti, mateřské 
a základní škole za vzornou spolupráci při 
této akci, zvláště pak hasičům za výbornou 
organizaci celé akce a myslivcům za po-
skytnutí zázemí pro občerstvení. 

Prvního prosince se uskutečnil v rámci Mi-
kroregionu Slušovicko adventní Jarmark, 
jehož jsme byli součástí. Jarmark nabídnul 
tradičně široký sortiment zboží s vánoční té-
matikou, ukázky lidových řemesel a nechy-
bělo bohaté občerstvení. 

Proběhla nezbytná údržba kanálů. Za po-
moci hasičské cisterny jsme vyčistili kanály 
v dolní části obce. Jakmile se zlepší poča-
sí budeme pokračovat v čištění směrem  
k „Hořansku“.

Jak jste si jistě všimli, začali Vám chodit při-
hlášky pro odběrné místo od Vodovodů a ka-
nalizací Vsetín. V případě jakýchkoliv dota-
zů a nejasností mě klidně kontaktujte, nebo 
přijďte na obecní úřad rád Vám poradím.

Další chystanou akcí, které jsme byli 
součástí poprvé tento rok je, tzv. UKLIĎ-
ME ČESKO. Jedná se o jarní úklid obce  
a okolí, kde mohou všichni dobrovolníci 
pomoci. Příští rok se bude tato akce ko-
nat konkrétně v sobotu 6. dubna, doufám, 
že i příští rok se najde v naší obci spous-
ta zájemců a dobrovolníků, kteří se mohou 
hlásit buď na obecním úřadě, na e-mail:  
místostarosta@obecvsemina.cz, nebo  
na webu www.uklidmecesko.cz. Bližší infor-
mace dodám včas před termínem této akce.

Poslední věcí, kterou bych rád připomenul 
je setkání složek při plánování akcí na rok 
2019, které již tradičně proběhlo na obec-
ním úřadě. Již z plánů akcí je zřejmé, že 
nás čeká bohatý kulturní program. Chtěl 
bych tímto poděkovat všem složkám za je-
jich činnost a kulturní dění v naší obci.

Na závěr dovolte, abych Vám popřál co 
nejklidnější prožití svátků vánočních v kru-
hu rodiny a do nového roku hodně zdraví, 
dodržených předsevzetí a rodinné pohody.

Ondřej Kadlčák, místostarosta obce

1.  Lípa republiky ve Všemině 
(před kos te lem Sv. Jana Nepomuckého)

2.  Lípa republiky ve Všemině 
(Obno ve né tábo řiš tě „U tří lipek”)

https://lipyrepubliky.cz/lipa/lipa-republiky-ve-vsemine/
https://lipyrepubliky.cz/lipa/vsemina-obnovene-taboriste-u-tri-lipek/
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Z jednání Zastupitelstva obce Všemina

26. 9. 2018
●  ZO schvaluje nepeněžitý vklad do základ-
ního kapitálu společnosti Vodovody a kana-
lizace Vsetín, stávající z vodohospodářské-
ho majetku.
●  ZO schvaluje smlouvu o upsání akcií 
mezi Sdružením obcí Syrákov a společností 
Vodovody a kanalizace Vsetín, a.s.
●  ZO schvaluje prohlášení o vnesení ne-
movité věci jako nepeněžitého vkladu  
do základního kapitálu společnosti Vodovo-
dy a kanalizace Vsetín.
●  ZO schválilo dodatek č. 1 k nájemní 
smlouvě se společností Rosa market s.r.o., 
splátkový kalendář – navýšení nájmu od říj-
na 2018 do ledna 2019.
●  ZO schválilo nákup pozemků p.č. 285/2, 
285/1, 34/1 a 284.
●  ZO schválilo zamítnutí prodeje pozemku 
č. 2409/13.
●  ZO schválilo vklad do majetku obce, hyd-
rogeologický vrt s příslušenstvím.
●  ZO schválilo zamítnutí poskytnutí finanč-
ního příspěvku do veřejné sbírky, pořádané 
Sdružením místních samospráv ČR za úče-
lem pomoci obci Prameny.
●  ZO schválilo zadání výběrového řízení  
na akci – Investice most u Kachtíků firmě 
MCI Servis Zlín.
●  ZO schválilo zadání výběrového řízení  
na akci Separace odpadů.
●  ZO schválilo 13. rozpočtové opatření.
●  ZO schválilo Smlouvu o poskytnutí inves-
tiční dotace č. D/3538/2018/STR – Doplně-
ní vodovodních řádů ve výši 274 000,- Kč  
od Zlínského kraje a pověřuje starostu  
k podpisu smlouvy.
●  ZO schválilo 14. rozpočtové opatření.
●  ZO schválilo splatnost místních poplatků 
za svoz odpadů do 31. 12. 2018.
●  ZO schválilo vyřazení knih z evidence 
místní knihovny.
●  ZO schválilo cenu za dodávku vody ha-
sičskou cisternou: 1 000,- Kč včetně DPH 

pro místní obyvatele, 1 000,- Kč pro obyva-
tele jiných obcí + 35,- Kč/1 km, včetně DPH
●  ZO schválilo formu platby samosběru tr-
nek z obecního sadu 4,- Kč/litr jako finanční 
dar obci.
●  ZO schválilo zapůjčování hasičského zá-
sahového auta Fiat Ducato všem fungujícím 
složkám v obci, které o zapůjčení požádají 
s podmínkou, že auto bude řídit proškolený 
řidič a že auto bude vráceno v řádném, ukli-
zeném stavu.
●  ZO bere na vědomí a schvaluje návrh 
zprávy o uplatňování Územního plánu Vše-
mina v uplynulém období 2014 – 2018.
●  ZO bere na vědomí a schvaluje oslavy 
100. výročí vzniku Československa v obci.
●  ZO schvaluje sponzorský dar v hodnotě 
3.000,- Kč.
●  ZO schvaluje podání žádosti o dotace  
pro hasiče Všemina na nákup potřebného 
materiálu dle aktuálních výzev na Povodí 
Moravy Brno, Lesy ČR a na Krajský úřad 
Zlín.

31. 10. 2018
●  ZO schválilo program ustavujícího zase-
dání.
●  ZO určilo a schválilo zvolení jednoho mís-
tostarosty.
●  ZO v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) záko-
na o obcích určilo a schválilo, že pro výkon 
starosty bude jeden dlouhodobě uvolněný 
člen zastupitelstva pro výkon místostarosty 
obce bude jeden dlouhodobě uvolněný člen 
zastupitelstva.
●  ZO určilo a schválilo veřejný způsob vol-
by starosty a místostarosty.
●  ZO zvolilo pana Ing. Romana Matušů sta-
rostou obce.
●  ZO zvolilo pana Ondřeje Kadlčáka mís-
tostarostou obce.
●  ZO schválilo zřízení tříčlenného finanční-
ho výboru – předseda p. Vlastimil Kolařík.
●  ZO schválilo zřízení tříčlenného kontrol-

ního výboru – předseda p. Alois Gargulák.
●  ZO schválilo ustanovení sociální komise 
a jako předsedkyni komise schvaluje paní 
Janu Ježíkovou.
●  ZO schválilo ustanovení školské a kultur-
ní komise, jako předsedkyni komise schva-
luje paní Mgr. Bc. Martu Korytarovou.
●  ZO schválilo odměny předsedům komisí 
a členům zastupitelstva.
●  ZO schválilo zmocnění pana ing. Roma-
na Matušů a pana Ondřeje Kadlčáka k pro-
vádění hospodářských dispozičních opráv-
nění s účinností od 31. 10. 2018 a zrušení 
předchozích dispozičních oprávnění.
●  ZO schválilo předvánoční setkání občanů 
starších 60-ti let.
●  ZO schválilo pověření starosty pana Ing. 
Romana Matušů jako určeného zastupitele 
ke spolupráci s pořizovatelem územního 
plánu tj. Městským úřadem Vizovice, odbo-
rem stavebního úřadu a to po dobu celého 
volebního období 2018 – 2022.
●  ZO schválilo pověření starosty a mís-
tostarosty k projednávání a zastupování 
obce při jednáních ve Sdružení obcí Syrá-
kov, v Mikroregionu Slušovicko, v MAS Vi-
zovicko a Slušovicko, ve Sdružení místních 
samospráv, ve Sdružení měst a obcí Vý-
chodní Moravy a ve Svazu měst a obcí ČR 
po celé volební období 2018 – 2022.
●  ZO schválilo nepodpořit nákupem kalen-
dářů společnost TJ ZORA z.s. Praha.
●  ZO schválilo vybudování chodníku  
na hřbitov.
●  ZO schválilo konečnou cenu za výměnu 
oken na budově dolního obchodu ve výši 
238 214,- Kč.
●  ZO schválilo oprávnění pro starostu 
provádět rozpočtová opatření v příjmech,  
ve výdejích do výše 1 mil. Kč ročně.
●  ZO schválilo jednací řád obce Všemina.

Více informací najdete na:
www.obecvsemina.cz

Narození: 

Jakubů Elen Marie
Ježík Martin

Dudová Klára

Blahopřejeme rodičům!

Úmrtí:

Burša Antonín 
Holík Ladislav 

Kovaříková Františka

Čest jejich památce!

Sňatky: 

Zavadil Václav, Všemina
Rumanová Nikola,  

Újezd u Valašských Klobouk
  

Novomanželům přejeme hodně  
štěstí na společné cestě životem!

Matrika - 4. čtvrtletí 2018

Jana Sedláčková, matrikářka
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Rok se s rokem sešel a pomalu se blíží Vánoce
Pojďme se podívat, co všechno se 
událo v naší mateřské a základní škole. 
Tento čtvrtrok byl opravdu náročný, 
protože ve škole se především učí,  
ale museli jsme zvládnout také přípravy 
na oslavy 100. výročí vzniku Českoslo-
venské republiky a přípravy na adventní 
vystoupení. Jelikož máme velmi šikov-
né děti, tak se to všechno zvládlo.

V měsíci říjnu proběhly besedy v základ-
ní škole k Hallowenu a k Dušičkám. Hned  
nato 9. listopadu se uskutečnily besedy 
nejen v základní škole, ale také v mateř-
ské škole na téma sv. Martin. V listopadu 
byly organizovány projekty Malé technické 
univerzity v mateřské škole - Malý stavitel, 
Malý inženýr a Malý projektant, které byly 
hrazeny z dotací z MAS Vizovice. Hned za-
čátkem listopadu proběhlo v mateřské ško-
le také vyrábění s rodiči – kde rodiče spolu  
s dětmi vyráběli zvířátka z kaštanů a jiných 
přírodnin. Z výrobků byla pak uspořádaná 
výstava v přístupové chodbě školy. Akce 
organizované pro rodiče s dětmi jsou velmi 
oblíbené, děti se na ně vždy těší.

14. listopadu proběhly na základní škole 
třídní schůzky, které jsou již druhým rokem 
organizované jako tripartita – učitel, rodič  
a žák, což se velmi osvědčilo, žák je pří-
tomen hodnocení, které učitel předkládá 
rodiči a tak se hned vysvětlí, co je příčinou 
někdy jeho neprospěchu. Dále také odpa-
dají dlouhé fronty čekání, protože rodiče 
jsou zvaní na určitý čas.

23. listopadu byl zahájen povinný plavecký 
výcvik ve 2. a 3. ročníku, chtěla bych apelo-
vat na rodiče, aby zbytečně žáky neomlou-
vali z plaveckého výcviku, jednak je to sou-

část výuky tělesné výchovy jednak se žáci 
naučí plavat, což je výhodou i pro rodiče.

Předposlední den v listopadu se ve škole 
sešly maminky, děti, učitelky, babičky, ba do-
konce někteří tatínkové, aby si přišli uplést  
a vyzdobit adventní věnec. Tato akce se 
stala již tradicí. Rodiče a prarodiče si spo-
lu s dětmi odnášeli krásné adventní věnce  
a svícny, které si rozsvítili první adventní 
neděli ve svých domovech. V průběhu ce-
lého měsíce listopadu jsme v mateřské ško-
le i základní škole vyráběli vánoční výzdo-
bu. Vyráběli jsme vánoční ozdoby, andílky  
a malé stromečky, které každoročně pak 
žáci prodávají na jarmarku. V letošním 
roce jsme přidali k tomu ještě finanční 
gramotnost – výpočet nákladů na výrobky  
a výpočet zisku. Projekt finanční gramot-
nosti byl pro žáky daleko zajímavější než 
každodenní matematika, tak doufejme,  
že z nich budou dobří podnikatelé v bu-
doucnu.

Hned první sobotu v prosinci se účastnil pě-
vecký sbor a taneční kroužek setkání obča-
nů nad 60 let, kde děti vystoupily s krátkým 
pásmem. Hned nato, 5. prosince vystupo-
vali žáci v sanatoriu Topas na Chrastěšově, 
kde máme také naše seniory. Žáci nejen 
vystoupili se svým pásmem, ale předali se-
niorům také dárečky – svícny, které vyrobili. 
Děkujeme také panu starostovi, panu Holí-
kovi a paní Ježíkové za pomoc při zajištění 
převozu žáků.

3. prosince se rozzářily adventní věnce  
v jednotlivých třídách a v mateřské ško-
le. Po celé období adventu si vyprávíme 
o tradicích v čase vánočním. O tom, co 
se dříve dělalo, jak děti chodily na koledu  
a jaké je to dnes. 6. prosince navštívil ma-
teřskou školu a základní školu Mikuláš, kte-
rý přišel nejen s andělem, ale také s čer-
tem. Děti z mateřské školy navštívil jenom 
Mikuláš a anděl, ale přesto se vyptávaly, 
jaký ten čert byl. U těch větších proběhl  
i čert a tak všichni svorně slibovali, že už 
budou hodní a budou maminkám pomáhat.

Vyvrcholením našeho úsilí byla besídka 
spojená s adventním jarmarkem 8. prosin-
ce. Adventní jarmark byl zahájen vystoupe-
ním našich nejmladších z mateřské školy, 
pak následovalo vystoupení žáků základní 
školy, rozsvícení vánočního stromu a v ne-
poslední řadě prodej výrobků, které si žáci  
s paní učitelkami vyrobily. Po celou dobu 
bylo připraveno občerstvení pro všech-
ny. Letos činil zisk z adventního jarmarku  
23 877,- Kč. Na výrobcích žáků mateřské a 
základní školy byl zisk 8 150,- Kč, na vstup-
ném se vybralo 4 250,- Kč, na prodeji vína 
se vydělalo 3 000,- Kč a na masných výrob-
cích se vydělalo 8 473,- Kč.
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Jak vám zní slovo advent v dnešní době? 

Nechali jste na sebe působit také jeho 
duchovní rozměr, nebo jste spíše 
unaveni a vystresováni návštěvou 
obchodních center, nákupy, sháněním 
dárků, pečením a úklidem?  
Poznejme, co advent je, co znamenal  
pro naše předky. Advent není jen  
folklór a zábava.

Je před Vánocemi a máme mnoho sta-
rostí s tím, co je třeba ještě udělat, za-
řídit. Přestože máme mnoho povinností 
a úkolů do konce roku, nežijme v iluzi,  
a přitom nerezignujeme na autentické pro-
žívání tohoto krásného období. Mnozí z nás 
mají advent spojený se zvláštním pocitem,  
s těšením. Nejen na Ježíška, ale taky  
na vše hezké, co bylo v našich domovech 
spojené s prožíváním Vánoc. Co se vlastně 
od nás očekává?

Latinské slovo „adventus“ v překladu zna-
mená příchod. A není to příchod jen tak 
někoho, je to příchod samého Božího Syna 
Ježíše Krista, který se rozhodl přijít mezi 
nás, stát se jedním z nás, aby byl s námi, 
proměnil náš život a aby nás zachránil. Sla-
vením adventu se v církvi zpřítomňuje oče-
kávání starozákonních proroků, kteří připra-
vovali lidstvo na příchod Mesiáše.

Současně je to období, ve kterém spolu  
s Pannou Marií vstupujeme do atmosféry 
jejího očekávání narození Ježíše, a uvědo-
mujeme si, že Pán opět přijde při svém dru-
hém příchodu na konci časů. Advent není 
dobou kající, ale dobou radostného očeká-
vání a přípravy na setkání s Tím, který při-
jde. Není to čekání na něco, ale na Někoho, 
kdo má moc změnit náš život, proměnit ho. 
Středem tohoto období je tedy Ježíš, který 
přichází.

Jedno je jisté. Nejprve musíme vzít vážně 
historickou a kulturní realitu, ve které se 
ocitáme, a přestat mentorovat, moralizovat  
a naříkat. Nemohu ignorovat některé zvyky, 
které dnes patří do předvánočního období  
a násilně lidi vracet do doby minulé. Musí se 
najít řešení, abych v této uspěchané době 
zcela nerezignoval na duchovní hodnoty 
spojené s adventem a Vánocemi a neminul 
to podstatné.

Povzbudila mne myšlenka, že Ježíš při 
svém narození přišel do reality společnos-
ti a kultury tehdejší doby, aniž by ji měnil. 
Naplnil ji prostě svou přítomností. Ačkoli 
se narodil v chlívku a v chudobě, jak to ni-
kdo nečekal, nalezli ho prostí pastýři, obje-
vili ho mágové, poznali ho Simeon a Anna 

v chrámu. Každý ho poznal v tom svém.

Mnozí ho ale nepoznali a nepřijali právě 
proto, že se nevešel do jejich představ. 
Věřím, že advent je dobou čekání, ale do-
mnívám se, že je to On, kdo spíše čeká  
na nás, než my na Něho, a že až se přece 
jen zklidníme a zastavíme, budeme vnímat,  
že je nám blízko. Věřím,  že Ježíš stále 
přichází a že se může narodit i v mašta-
li našeho shonu, našich nákupů, večírků  
a koncertů. A tak se modlím, abych ho ob-
jevil i uprostřed své práce a starostí, ve své 
únavě i při setkání s přáteli, a nečekal, až se 
naplní MÉ představy o Vánocích a přípravě 
na jejich slavení.

Adventní čas může být pěkným a požeh-
naným obdobím pro všechny. Nenechme 
ztvrdnout své srdce, aby Pán skrze nás 
mohl dělat radost druhým a aby mohl vejít 
právě do naší rodiny a vše proměnit. Víc 
než jindy třeba letos prožijeme, že On ta-
jemně přichází do naší rodiny a je s námi. 
Přejme si, aby naše rodiny byly místem, kde 
by se obrazně Pán Ježíš mohl narodit a ka-
ždý v Jeho přítomnosti pocítil, že je milova-
ným dítětem Božím.

P. František Kuběna SJ

Chtěla bych poděkovat místnímu hasič-
skému sboru a především ocenit práci 
paní Vaďurové a manželů Chovanco-
vých za přístup k dětem v hasičském 
kroužku. 

Z celkového zisku bylo předáno 3 000,- Kč  
na akce pro mladé hasiče, ze zbývající 
částky bude uhrazeno filmové představe-
ní 13. 12. pro děti z MŠ – animované filmy  
a pro žáky ze ZŠ pohádka Když draka bolí 
hlava. Dále ze zisku bude uhrazena dopra-
va žáků na filmové představení a zbývající 
část bude převedena na účet školy.

V prosinci na konci roku bývá vždy čas po-
ohlédnout se zpět a položit si otázku, jaký 
byl letošní rok. Myslím, že byl úspěšný. 
Děti byly v mateřské škole i základní ško-
le spokojené, chodily rády mezi kamarády, 
zapojovaly se do všech akcí a kroužků. 
Spolupráce s rodiči je také dobrá. Rodiče 
se zajímají o své děti, o to, co se učí. Velmi 
dobrá byla také spolupráce s panem sta-
rostou a všemi zastupiteli obce.

Na závěr bych chtěla touto cestou popřát  
za všechny zaměstnance školy všem dě-
tem, rodičům, panu starostovi, zastupite-
lům a všem občanům obce klidné a pokojné 
vánoce v kruhu svých blízkých. Do nového 
roku hodně zdraví, osobních i pracovních 
úspěchů.

Mgr. Bc. Marta Korytarová

Milé cérky a ogaři,

i když to za okny tak nevypadá, tak tu 
máme advent a s ním spojené očekává-
ní nejkrásnějších svátků v roce. Co by 
to byl za advent kdyby hned na začát-
ku za vámi nepřišel sv. Mikuláš se svý-
mi pomocníky, kteří vám oznámili jaké 
bylo letošní vaše snažení, co se dob-
rých skutků a vašeho chování týče. Dle 
prázdného pytle co měl čert po návštěvě 
našeho údolí, tak to s vámi vypadá dost 
dobře.

Druhou sobotu adventní jste nám ro-
dičům a všem v naší obci převedli  
ve všeminském kostelíku krásnou Vá-
noční besídku – chceme tímto podě-
kovat vašim paním učitelkám, které to 
s vámi celé nacvičily, ale hlavně vám – 

našim dětem – jsme na vás moc hrdí.
Přejeme vám krásné požehnané Vá-
noce, pohodově prožitý vánoční čas 
s klidnými rodiči, pod stromečkem co 
nejvíce dárečků, které jste si fakt přáli, 
také láskyplný domov, zdravíčko, štěs-
tíčko a Svatý Martin ať vám zasněží celé 
prázdniny. Do nového roku všechno nej 
nej, nej…

A když budeme v tom novém roce, tak 
zveme všechny princezny, rytíře, pirá-
ty, víly, skřítky a ostatní milé bytůstky 
našeho údolí na setkání v Pohostinství  
U Kachtíků, dne čtyřiadvacátého, měsí-
ce druhého, roku příštího, kde proběhne 
DĚTSKÝ KARNEVAL. Přibalte sebou 
mámu, tátu, ségru,bráchu, babi i dědu.

Vaši rodiče z KRPŠ

Hlavně bych poděkovala za informova-
nost rodičů ohledně akcí a termínů sou-
těží a tréninků, organizaci výletů.

Kristýna Šedo

Poděkování za vedení dětí v hasičském kroužku
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Hasiči se aktivně podílejí na všech akcích

Poslední zprávy letošního roku. Z důvodu trvajícího sucha bylo využito cisternové vozi-
dlo k zalévaní obecních lip a čištění kanalizace. Dále jsme se zúčastnili dálkové dopravy 
vody, kterou pořádali kolegové z Leskovce. V průběhu roku proběhlo školení strojníku  
a velitelů. Do zásahové jednotky přibudou dva mladí členové. S blížícím se zimním 
obdobím nás čeká zazimovaní cisterny, úklid a kontrola vybavení.
Zažádali jsme o dotace, kdy:

• v prvním případě jsme se obrátili na povodí Moravy s žádosti o dotaci ve výši  
80 000,- Kč na ochranné hasičské oděvy – kde jsme však neuspěli

• ve druhém případě jsme se obrátili na lesy České republiky s žádosti o dotaci  
ve výši 20 000,- Kč na požární hadice, která nám byla udělena

• ve třetím případě jsme se obrátili na Zlínský kraj se žádosti o dotaci na zásahové 
oděvy, maják na cisternu, vysílačku, motorovou pilu, kalové čerpadlo, atd. Žádost 
byla zpracována dle předepsaných norem. Částku 250 000,- Kč dotuje Zlínský kraj 
a obec by přispěla, pokud by to vyšlo 108 000,- Kč

Chci poděkovat obecnímu úřadu, sponzorům, složkám, členům za podporu a aktivitu  
v tomto roce.

Přeji Vám klidné prožití svátku vánočních a hodně štěstí a zdraví v novém roce.

 Za JSDHO Všemina Alois Gargulák

Vážení a milí spoluobčané, rokem jsme 
propluli překotným tempem a máme tu 
vánoční svátky se vším svým shonem, 
ale i slavnostní náladou. Tyto řádky jsme 
připravili pro vás, abychom informovali  
o dění v našem sboru. Skončilo nám pod-
zimní období, které bylo plné soutěží, bri-
gád a kulturních akcí. Hlavní kulturní akcí 
podzimu byl zájezd našich členů a jejich 
rodinných příslušníků ve dnech 27. 9.  
- 29. 9. 2018 do oblasti Českého ráje. Byla 
to velmi zdařilá akce a příští rok plánuje-
me další zajímavou lokalitu k poznávání. 
Velké poděkování patří naší kulturní re-
ferentce Iloně Tomšů za perfektní organi-
zační zajištění zájezdu.

Ve dnech 14. 9. - 16. 9. proběhlo víken-
dové soustředění mládeže ve Vizovicích. 
– účastnilo se celkem 22 dětí s cílem při-
pravit se na podzimní kolo hry Plamen.  
O dva týdny později v sobotu 13. 10. 2018 
už se šlo naostro! Naše družstva starších 
a mladších žáků se zúčastnila Podzim-
ního kola hry Plamen v Zádveřicích. Vý-
sledky podzimního kola se budou sčítat 
s výsledky jarního kola 2019, proto ještě 
není o výsledcích finálně rozhodnuto. 
Naše družstva „přezimují“ na následují-
cích pozicích: starší žáci výborné 8. místo 
(z 23 družstev), mladší žáci rovněž pěkné  
9. místo (z 23 družstev). Gratulujeme na-
šim mladým nadějím ke všem výsledkům 
z podzimu! Poděkování si zaslouží jmeno-

vitě manželé Chovancovi a Vaďurovi, kteří 
se soustavně našim malým a mladým ha-
sičům věnují a obětují této činnosti velké 
množství svého volného času. Díky.

Další týden nato, dne 20. 10. 2018 se 
družstva žáků zúčastnila oblíbené pod-
zimní akce „Pojezdovky 2018“, tedy po-
jezdové soutěže, jejíž začátek byl u nás 
ve Všemině, dále následoval přejezd Ne-
ubuz, Slušovice, Trnava, Hrobice, Březo-
vá, Veselá. Celkem se soutěže zúčastnilo 
10 družstev mladších žáků a 8 družstev 
starších žáků. Soutěže byly velmi pěkně 
připraveny a družstva si je opravdu užila. 

Velký dík proto patří všem pořadatelům 
a všem rodičům za podporu při účasti na 
soutěži. Naše družstva nijak nezaostala: 
starší žáci obsadili 7. místo a dvě družstva 
našich mladších žáků pěkné 5. a 7. místo.

Nejen soutěžemi ale žijí naši mladí hasiči. 
Na prosinec je plánováno společné pla-
vání v lázních na Vsetíně a ve Zlíně pak 
návštěva filmového představení.

Ve výjimečný slavnostní den neděli  
28. října 2018 jsme se spolu s dalšími 
spolky, zástupci obce Všemina, farnosti 
a ZŠ/MŠ, aktivně podíleli na organizaci 
oslav 100. výročí založení ČSR. Po dě-
kovné bohoslužbě a zasazení pamětních 
lip, jsme asistovali jako výpomoc KRPŠ  
u Pochodu broučků. Jsme rádi, že se této 
historicky důležité akce zúčastnilo mnoho 
občanů naší obce a tento důležitý den ne-
zůstal tak nikomu lhostejný.  

Z další činnosti: dne 10. 11. 2018 proběh-
lo v Leskovci prověřovací námětové cvi-
čení – dálková doprava vody, na kterou 
naši zásahovou jednotku pozvalo tamní 
SDH. Tohoto cvičení se účastnilo 15 sbo-
rů (13 čerpadel PS-12 a dvě cisternové 
stříkačky), bylo nataženo 2400 m hadic  
a voda překonala převýšení cca 300 m.  
Ve stejný den (10. 11.) pak proběhlo pra-
videlné školení vedoucích v Držkové, kte-
rého se účastnili i zástupci našeho sbo-
ru. Dále ve stejný den 10. 11. 2018 pak  
v Lukově proběhlo setkání zástupců sbo-
rů celého okresu Zlín, za účasti delegá-
ta našeho sboru. Následující den neděli  
11. 11. 2018 na sv. Martina se konala mše  
za hasiče 11. okrsku v kostele ve Slušo-
vicích a po ní slavnostní schůze zástupců 
sborů 11. okrsku.

V měsíci prosinci a lednu nás čeká účast 
na valných hromadách sborů 11. okrsku. 
V předvánočním čase pak přátelské ná-
vštěvy zástupců výboru SDH u zaslouži-
lých členů našeho sboru.

Valná hromada v našem sboru se konala 
již 30. 11. 2018 v hospůdce U Fojtů. Hlav-
ním bodem schůze, na které byla jako 
tradičně velmi silná účast, bylo hodnoce-
ní činnosti za uplynulý rok a předneseny 
plány na rok 2019. Rovněž byla předána 
čestná uznání a významná ocenění udě-
lená vybraným členům (mj. byly uděleny 
i medaile Sv. Floriána). Všem oceněným 
děkujeme za přínosnou práci našemu 
sboru.

Brigádní činnost se tento podzim soustře-
dila na úklid hasičské zbrojnice a úpravy 
uložení výzbroje, tak, aby byla zajištěna 
připravenost sboru a jednotky. Na tomto 
místě se patří poděkovat Obecnímu Úřa-
du Všemina, především panu starostovi 
Romanovi Matušů a bývalému místosta-
rostovi Lukáši Turnovi, za velmi vstřícnou 
a úzkou spolupráci v tomto roce. Taktéž 

Cisterna JSDHO nemusí jen hasit
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Valné shromáždění Sdružení obcí 
Syrákov, konané dne 21. 9. 2018 
schválilo vklad vodohospodářského 
majetku do společnosti Vodovody a ka-
nalizace Vsetín, a.s. formou nepeněži-
tého vkladu. Po zapsání zvýšení základ-
ního kapitálu do Obchodního rejstříku  
KS Ostrava, bude Sdružení obcí Sy-
rákov pátým největším vlastníkem ak-
cií společnosti Vodovody a kanalizace 
Vsetín, a.s.

Společnost Vodovody a kanalizace 
Vsetín a.s. se tak stane vlastníkem 
skupinového vodovodu Syrákov. Spo-
lečnost Vodovody a kanalizace Vsetín, 
a.s. jako vlastník uvedené infrastruktury 
bude od 1. 1. 2019 zajišťovat také pro-
voz skupinového vodovodu Syrákov.

Skupinový vodovod Syrákov se tak 
stane součástí provozní celku společ-
nosti s jednotnou cenou vodného v ce-
lém okrese Vsetín. Cena vodného byla  
v roce 2018 39,70 Kč za jeden m3 vody. 
To je 45,66 Kč za jeden m3 včetně DPH.

Provozování skupinového vodovodu 
společností Severomoravské vodovody 
a kanalizace Ostrava a.s. (SmVak) kon-
čí dnem 31. 12. 2018.

Společnost SmVak provede v průběhu 
ledna závěrečné doúčtování všech od-
běrných míst k datu 31. 12. 2018. Od-
běratelé byli společností SmVak obe-
sláni a informováni dopisem o  ukončení 
provozování a ukončení platnosti smluv  
o dodávce vody z vodovodu. 

Společnost Vodovody a kanalizace 
Vsetín, a.s. v průběhu měsíce listopadu 
a prosince 2018 písemně obešle vlast-
níky odběrných míst výše uvedených 
obcí s výzvou k uzavření nových smluv 
o dodávce vody z vodovodu. Přílohou 
dopisu bude přihláška k odběru vody, 
kterou vlastník vyplní.

Na základě přihlášky uzavřeme se zá-
kazníkem smlouvu o dodávce pitné 
vody. Smlouvy se uzavírají s vlastníkem 
nemovitostí. 

Nový vlastník skupinového vodovodu Syrákov

Myslivecký spolek zve na 7. ročník silvestrovského výšlapu
Poslední čtvrtina roku vždycky patřila 
u myslivců k těm příjemnějším,  
protože jsme pořádali dva, tři hony. 
Lovila se divoká prasata, škodná  
a občas i zajíc do tomboly či na 
pasování nových myslivců do cechu 
mysliveckého. Bohužel již druhý 
rok jsou hony u nás zakázány kvůli 
africkému moru prasat.

Náš spolek musí toto nařízení akceptovat. 
Členové spolku se setkávají pouze na bri-
gádách, schůzích a námi pořádaných kul-
turních akcích. Těch nemáme zase tolik, 
ale jedna tradiční nás během posledního 
dne roku čeká. A je to setkání nejen my-
slivců, ale i kamarádů, přátel a občanů  
ze Všeminy a z okolních obcí.

31. prosince pořádáme již tradiční Silves-
trovský výšlap k památníku sv. Huberta  
na Kršli (sedmý ročník). Myslivci zvou 
všechny, kdo se chtějí na Silvestra pro-
jít, zažít báječnou atmosféru a pobavit se  
s přáteli, aby přišli k mysliveckému pa-
mátníku sv. Huberta na Kršli. Sraz je tam  
po 10 hodině a většinou ve 14 hodin ba-
líme. Naše plány by mohlo narušit pouze 
hodně nepříznivé počasí (jako na Silves-

tra 2017) a my bychom se s technikou 
(která nám doveze jídlo a pití) na místo 
nemohli dostat. V případě „slušného“  
počasí nachystáme na Kršli pro návštěv-
níky oheň, budeme rozdávat klobásy 
(špekáčky) na opékání, svařák, čaj i něco 
pro děti. Pomoc při silvestrovském výšla-
pu jako každoročně přislíbil Obecní úřad 
Všemina a Obecní úřad Liptál. Jestli se 
vám nebude chtít jít pěšky celou cestu,  
v 9:30 jede autobus ze Zlína na Vsetín.  
V 10:00 je ve Všemině u Hájenky (snad se 
nezmění jízdní řád). Pokud by byla akce 

kvůli počasí zrušena, oznámí to obecní 
rozhlas.

Závěrem si dovolím všem obyvatelům 
Všeminy, Vašim rodinám, kamarádům  
a známým popřát jménem všeminských 
myslivců pohodové prožití vánočních 
svátků, hodně zdraví, štěstí, pohody  
a pevných nervů v roce 2019 a věřím,  
že nám i nadále zachováte přízeň.

Stanislav Vala
předseda Mysliveckého spolku Všemina

stejnou měrou děkujeme za letošní štěd-
rou podporu našim sponzorům. Bez této 
podpory bychom nemohli fungování na-
šeho sboru podnikat v takovémto rozsahu 
a stupni připravenosti, v jakém nyní jsme 
schopni v případě potřeby zasáhnout.   

V období po novém roce se zaměřujeme 
především na kulturní akce. Pokud to pří-
roda dovolí, chceme uspořádat zimní kolo 
velmi oblíbeného „Sjezdu na čemkoliv“. 
Odvážní závodníci s čímkoliv a jedoucí 
na čemkoliv jsou srdečně vítáni. O akci 
budete informování plakáty, fejsbůkem  
a v obecním rozhlase. V březnu dne  
2. 3. 2019, tj. poslední sobotu před pope-
leční středou, budeme pořádat vyhlášený 
Masopustní průvod naší obcí. Nenechte 
si ujít tuto oblíbenou akci a přijďte, jste 
všichni srdečně zváni!

Závěrem bych Vám čtenářům našeho 
zpravodaje chtěl popřát za Všeminské ha-
siče: pokojné svátky vánoční a pamatujte: 
raději svíčka elektrická, než stromeček  
v plamenech. V roce novém pak vinšujem 
hodně zdraví, lásky a rodinné pohody.

Za SDH Všemina  
Pavel Šustáček
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Označení pramenů Všeminky a další akce ČČK

Ve středu 14. října 2018 dopoledne jsme 
zajistili ve spolupráci s OÚ Všemina  
pro občany zdravotní přednášku „O by-
linkách a mastičkách na potlačení bolesti 
pohybového aparátu člověka. “Přednášel  
a besedoval s přítomnými lázeňský lektor 
a bylinář pan Karel Štenbaur, spolupra-
covník farmacie BIOMEDIKA Praha. Ho-
vořilo se o bylinkách a jejich použití, které 
bylinky sbírat, forma čajů a o zkušenos-
tech účastníků s bylinkami. Jaké bylinné 
recepty využít při problémech s pohybo-
vým ústrojím, nabídka bylinných mastí  
k zakoupení.

Účast na akci obce Všemina „Oslavy výro-
čí 100 let vzniku ČSR“ dne 28. října 2018.

Poznej okolí své obce.

Dne 18. 11. 2018 se uskutečnila vycház-
ka k označení pramenů potoka Všeminky. 
Tabule pro označení pramenů nám vyrobil 
pan Cyril Chovanec a Adrián Loffaj. Tabule 
naší organizaci věnovali darem. Na místa 
pramenů tyto tabule nám ochotně před 
vycházkou dovezl a umístil pan Robert 
Tomšů. Naše místní organizace ČČK jim 
za jejich spolupráci s námi velmi děkuje.

Oblastní spolek ČČK Zlín oceňuje každo-
ročně bezplatné dárce krve za 20 a 40 od-
běrů. Uděluje zlaté a stříbrné plakety prof. 
MUDr. Jana Jánského. Někteří občané  
z naší obce se stali držiteli „Jánské-
ho zlaté plakety“ mezi nimi je i pan Jan 
Koutný a pan Milan Turna. K této vý-
znamné události se jako gratulant 
připojila i naše obec poděkováním  
a předáním věcného daru. Do akce bez-

Setkání se uskutečnilo 1. prosince 
2018 v pohostinství „U Kachtíků“. 
Příjemné prostředí vánočně 
vyzdobeného sálu, přivítání starostou 
obce Ing. Romanem Matušů, velmi 
pěkné vystoupení dětí s pásmem 
písniček a tancem pod vedením paní 
učitelky Andrei Gajdošíkové s přáním 
všeho dobrého nás velmi potěšilo.

Seznámili jsme se s nově zvolenými 
členy Zastupitelstva obce. Tito se nám  

platného dárcovství krve se v naší obci 
zapojily Eva Štěpánová, Markéta Te-
sařová, Jana Ježíková ml. Všem těmto 
dárcům patří dík nejen těch, kterým po-
mohli navrátit zdraví, ale především nás 
spoluobčanů a celé společnosti za jejich 
ochotu darovat krev pro zdraví a často  
i záchranu života.

20. listopadu 2018 jsme ve spolupráci  
s farností Všemina pro Charitu Zlín, uspo-
řádali sbírku použitého zimního oblečení, 
obuvi a pokrývek. Děkujeme všem obča-
nům, kteří do této sbírky přispěli a také 
občanům, kteří tuto sbírku po celou dobu 
ochotně od dárců přebírali.

Další uskutečněné akce – zájezd na pout-
ní místo Turzovka 28. 9. 2018, dvakrát ná-
kupy Polsko.

Připravujeme návštěvu divadelního před-
stavení Upokojenkyně v Městském diva-
dle Zlín, dne 29. 12. 2018 v 19. hodin. 
Zájemci se mohou přihlásit u paní Jany 
Ježíkové. Doprava tam i zpět bude zajiš-
těna.

Jana Ježíková, předsedkyně MO ČČK 

Předvánoční setkání občanů starších 60 let
po celou dobu akce věnovali. Výborné bylo 
pohoštění a jako vždy bohatá tombola.  
K dobré náladě i tanci hrála skupina Ju-
ken. Děkujeme členům zastupitelstva, 
zaměstnancům obce, dětem a paní uči-
telce ZŠ, hudební skupině Juken, zaměst-
nancům restaurace za náročnou přípravu  
a uskutečnění tohoto společného předvá-
nočního setkání nás, starších občanů.

Mgr. Jana Tomšů 
kronikářka obce

K datu 10. 12. 2018 má naše obec 1 118 obyvatel, z toho 545 mužů a 573 žen. 

Na věčný odpočinek v letošním roce odešlo 12 našich spoluobčanů, z toho 8 mužů 
a 4 ženy. Narodilo se 16 dětí, z toho 6 chlapců a 10 dívek. Své „Ano“ si řeklo 6 
novomanželských párů.

Přeji všem svým spoluobčanům krásné a požehnané svátky vánoční a hodně zdra-
ví a spokojenosti v roce 2019.

Jana Sedláčková 
matrikářka

V sobotu 5. ledna 2019 se v naší obci 
uskuteční již tradiční Tříkrálová sbír-
ka. Do ulic se vypraví několik skupi-
nek koledníků s pokladničkami, které 
budou označeny logem Charity Zlín 
a razítkem obecního úřadu. Každá 
skupinka bude mít svého vedoucího. 
Prosíme, abyste se svými dary zapo-
jili do této každoroční charitní pomoci. 
Všem, kteří do sbírky přispějete, patří 
předem velké poděkování.

Jana Sedláčková

Tříkrálová sbírka Evidence obyvatel k 10. 12. 2018
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Karolína a Veronika jsou členky SPK (sportovního klubu policie) 
Vsetín, oddílu Tradiční karate.Účastní se mezinárodních soutěží 
a jsou velmi úspěšné.

Karolína Bačová
Dne 26. 10. 2018 se v kanadském městečku v St. John´s konalo 
Mistrovství světa v tradičním karate. Karolína byla nominovaná 
za Českou republiku do kategorie KUMITE. V silné konkurenci 
dokázala vybojovat krásné páté místo poté, co ji porazila úřadu-
jící mistryně světa. 

Dne 1. 12. 2018 v polském městě Kluczbork se konal mezinárod-
ní turnaj v tradičním karate. Karolína byla nominována za SKP 
Vsetín kategorií KATA a KUMITE.

V obou disciplínách získala zlaté medaile a stala se tak nejlep-
ším závodníkem turnaje.

Úspěchy Karolíny Bačové a Veroniky Ježíkové v tradičním KARATE

Karolína Bačová Veronika Ježíková

Veronika Ježíková
V neděli 25. 11. 2018 se karatisté z SKP Vsetín a ALCEDA – SVČ 
Vsetín, pod záštitou České asociace tradičního karate, zúčastni-
li Světového poháru dětí v tradičním karate, který se uskutečnil  
v Panavežys, Litva. Turnaje se zúčastnilo přes 600 dětí z 10 stá-
tů. Ze Vsetína se na turnaj nominovalo 12 závodníků a v náročné 
konkurenci, kdy v jedné kategorii startovalo i 40 závodníků, zís-
kali závodníci ze Vsetína pro ČR 8 cenných kovů. (1 medaile zla-
tá, 3 medaile stříbrné, 4 medaile bronzové). Nejúspěšnější byla 
Veronika. Získala zlatou medaili v KUMITE a bronzovou medaili 
v KATA.
V KATA TEAM (sestava 3 dívek) získaly 6. místo.
6. 10. 2018 se konalo Mistrovství České republiky v tradičním 
karate v Ostravě. V kategorii KATA a KUMITE získala Veronika 
bronzové medaile. V kategorii KATA TEAM získala také bronzo-
vou medali. Tradiční karate je umění sebeobrany využívající lid-
ského těla v té jeho nejúčinnější formě. 

KATA = sestava cviků, kde cvičenec předvádí přesně dané cviky 
a předvádí tak obranu a následný útok na pomyslného účastní-
ka. Každá KATA má svůj název a souvisí s dosaženým stupněm 
dovedností (různé barvy pásků kimona). Barevné pásky v karate 
bílý, žlutý, zelený, modrý, hnědý, černý, značí stupeň technické 
úrovně karatisty. Dosažení lepšího pásku v karate je podmíněno 
úspěšným složením zkoušky. Každá KATA má přesně dané cvi-
ky, které na sebe navazují.

Karolína již vlastní černý pás a Veronika již první a druhý modrý 
pás.

KATA TEAM předvádí KATA tři cvičenci.
KUMITE = souboj. Jde o skutečný souboj dvou soupeřů, i když je 
tady kladen důraz na bezkontaktní provedení.

Mgr. Jana Tomšů, kronikářka obce

Druhý adventní víkend se u nás v obci konal tradiční vánoční 
jarmark. Jako obvykle ho zahájily děti z naší základní a mateř-
ské školy krásnou vánoční besídkou v kostele a následně svým 
zpěvem rozzářily i stromeček před kostelem. Pro návštěvní-
ky jarmarku měly děti připraveno spoustu tematických výrobků 
k prodeji, jako například svícny, figurky, závěsné dekorace a jiné.  
Pro zahřátí se podával svařák, punč i čaj pro děti. Letos jsme 
nově zkusili nabídnout návštěvníkům i zabijačkové speciality. 
Kromě pečeného masa se zelím bylo v nabídce i vařené maso, 
ledvinky, jazyky a podbradky přímo z kotle včetně klasické prde-
lačky. Nechyběly ani tlačenky, jitrnice a škvarky. Výtěžek z celé 
akce putuje do školy a děti si za utržené peníze udělaly výlet do 
kina. Myslím, že akce byla celkově vydařená, dokonce i počasí 
navzdory předpovědím vyšlo. 

Tímto bych chtěl poděkovat všem, kteří se dobrovolně účast-
nili nebo pomohli připravit tuto akci, tedy zaměstnancům školy, 
obce, zastupitelům a hlavně řezníkům, panu Chovancovi a panu 
Ježíkovi. Díky rovněž patří farnosti a panu faráři za poskytnutí 
zázemí, hasičům za výpomoc a myslivcům za zapůjčení vyba-
vení.

Advent je období očekávání příchodu a v dřívějších dobách to 

Rozsvěcování stromku a tradiční jarmark
byl čas zvolnění a odpočinku od fyzicky náročné práce v země-
dělství. Využijme dobu adventu k odreagování od běžných po-
vinností a věnujme se rodině, setkávání s přáteli, dělejme jen to 
nejnutnější a hlavně dělejme to, co nás a naše okolí činí šťast-
nými. Přeji vám milí spoluobčané příjemné, pohodové a ničím 
nerušené svátky vánoční, dětem vykouzlený radostný úsměv  
a bohatého ježíška. Úspěšné vkročení do Nového roku a hodně 
štěstí a zdraví v celém novém roce.

Ing. Roman Matušů
starosta
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Závěr roku vždy nabádá ke zhodnocení 
uplynulých dvanácti měsíců a nejinak je 
tomu u nás ve spolku. 

Končící rok se nesl zejména v duchu re-
konstrukce přízemních prostor budovy na 
hřišti: došlo ke kompletní opravě šaten, 
sprch, bufetu a skladu. Zároveň byla nově 
rozvedena elektroinstalace a celé přízemí 
tak dostalo nový, moderní vzhled, který 
ocenili jak místní, tak i soupeři z okolí. 

Největší dík patří Obci Všemina, Zlínské-
mu kraji a dalším sponzorům za pomoc. 
Díky vydařeným kulturním akcím jsme 
investovali nemalé finanční prostředky  
do této přestavby i my. Teď je potřeba 
dovybavit bufet a prostory budou sloužit  
pro potřeby Sokola a místních občanů dal-
ší desítky let.

Po sportovní stránce musíme ocenit zno-
vu přihlášení žákovského mužstva, které 
po několikaleté odmlce reprezentovalo 
naši obec v soutěžních zápasech. Jejich 
klání přilákaly mnohdy větší návštěvu než 
náš A-tým. Mládež se divákům odvděčila 
často velmi pohlednou hrou. 

Velkým plusem a příslibem do budoucna 
je, že trenéři neměli problém s počtem 
hráčů, ba naopak někdy ani nevyšly  
na všechny dresy. Tento krásný problém 
zvažujeme vyřešit tak, že se přihlásí ještě 
kategorie přípravky. Věkový rozdíl je mezi 
dětmi značný a nejmenší mají problém se 
mezi velkými prosadit.

Naše A-mužstvo bohužel mělo s po-

čtem hráčů bohužel jiný problém. Krátká 
přestávka a dlouhá sezóna dala zabrat 
zejména zdraví hráčů. Velká marodka  
a málokdy kompletní sestava se projevila, 
jak některými slabšími výkony, tak záro-
veň vyhnala některé „fotbalové důchodce“ 
zpět na hřiště. 

Velký dík patří všem hráčům, kteří v pod-
zimních bojích předváděli velkou bojov-
nost a chuť do hry. Přetrvávající problém 
s počtem hráčů řeší všechny kluby na nej-
nižších úrovních. Doufáme, že náš A –tým 
brzy doplní hráči z mládežnické kategorie 
a bude zajištěna budoucnost místního fot-
balu.

Jak jste si jistě všimli, místní Sokol už není 
jen o fotbale, ale fungují zde ještě další 
tři oddíly. Turisté podnikli několik výletů  
a zájezdů. Někdy byla účast slabší, jindy 
lepší. Pochod Okolo Všeminy letos přinesl 
poznání nové trasy nad Kanadou. A podle 
ohlasů byla pro někoho návštěva těchto 
míst premiérou. Je jistě zajímavé neustále 
poznávat nová a neznámá místa a hlavně 
o to se snaží turisti již čtvrtý rok.

Stolní tenis se rozeběhl na jaře, kdy jsme 
do našeho horního sálu pořídili 2 pingpon-
gové stoly. Hned ze začátku se dohodlo, 
že se rozdělí zájemci na mládež a dospělé 
a hra začala. Problémem tohoto oddílu je, 
že v naší obci schází prostory, kde by se 
mohli přes zimu scházet. Právě zimní ob-
dobí je pro tento sport hlavní sezóna. Jed-
nou z variant je návštěva malé tělocvičny 
ve Slušovicích. Vše se doladí podle zájmu 
a volných termínů v hale. 

V příštím roce, konkrétně 13. dubna 2019 
plánujeme turnaj ve stolním tenise v hos-
půdce U Fojtů snad i tato akce pomůže 
přilákat více zájemců o tento sport.

V neposlední řadě se chci věnovat oddílu 
volejbalu, který byl letos na jaře založen. 

Zájemci se scházeli jak na farním hřišti, 
tak na pískovém hřišti na areálu. V zimním 
období navštěvují členové halu v Liptále. 
Hraje se každé úterý od 20 – 21 hodin. 
Všichni zájemci jsou zváni.

Jak z předešlých řádků vyplývá, snaží-
me se o to, abychom přilákali ty, kteří ne-
chtějí jen sedět u počítače, nebo televize. 
Řada z nás má sedavé zaměstnání, tak 
proč se jednou, dvakrát za týden nesetkat  
a neprotáhnout se? Zveme do svých řad 
všechny zájemce (děti, dospělé, seniory), 
kteří by chtěli naše řady rozšířit, nebo mají 
novém nápady a chuť je realizovat.

I mimo náš Sokol je mnoho dalších mož-
ností, jak se začít hýbat. Hasiči se účastní 
soutěží, pravidelně trénují a k tomu mimo 
jiné pořádají oblíbený sjezd na čemkoliv. 

Na areále se konají velké akce typu 
Cyklobrána do prázdnin nebo Fair Play.  
Ve Všemině se jezdí Tour de Beer a je 
zde pár lidí, kteří pořádají pro své blízké 
různé sportovní akce např. u Šustáčků  
na zahradě. Stačí si jen vybrat a být trošku  
aktivní. 

Závěrem bych rád poděkoval výkonnému 
výboru, kterému bude v roce 2019 končit 
čtyřleté funkční období za práci, kterou  
v uplynulé době pro Sokol udělali. Ob-
rovský dík patří všem trenérům a vedou-
cím oddílů za jejich činnost. Vše dělají  
ve svém volném a čase a bez jakékoliv 
odměny. 

Dále chci poděkovat hráčům, mládeží, čle-
nům a všem lidem, kteří se jakkoliv starají  
o chod našeho spolku. Samozřejmě patří 
velký dík i obecnímu zastupitelstvu, které 
nás vždy podporovalo a věřím, že to tak 
bude i nadále.

Vám chci popřát veselé vánoce a v novém 
roce hodně zdraví, štěstí, rodinné pohody 
a hodně pohybu.

Lukáš Turna 
předseda TJ

TJ Sokol Všemina už není jen o fotbalu
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Muži zakončili podzimní část sezony  
3. listopadu domácím utkáním proti re-
zervě Veselé. Ta po penaltách zvítězila  
a odvezla si bod navíc. V tabulce patří 
všeminskému Sokolu se 17 body proza-
tím deváté místo. Šestkrát jsme se rado-
vali z výhry a sedmkrát byl soupeř nad 
naše síly. Nezbývá než doufat, že v jarní 
části mužstvo poskočí tabulkou nahoru. 

Aktuální devátá příčka je odrazem situa-
ce, kdy sestavu téměř pokaždé horkotěž-
ko skládáme. Vždyť i proti výše zmiňo-
vané Veselé jsme první poločas odehráli 
v deseti a do druhé půle musel naskočit 
předseda oddílu Lukáš Turna. Na podzim 
jsme dali 22 gólů. O největší část se po-
staral Dušan Karlík starší (4 góly), násle-
dovali jej třígóloví střelci – Michal Burša  
a Jaroslav Mikl.

V okresním přeboru žáků statečně bojoval 
také oddíl Všeminy. V premiérové sezoně 
si prozatím připsal deset bodů a přezimuje 
na desátém místě. 

Mezi největší kanonýry prozatím patří 
šestigólový střelec Michal Gajdošík, čtyři-
krát se trefili Tomáš Brhel, Šimon Chova-
nec a Štěpán Pešák.

TJ Sokol Všemina Vám přeje klidné prožití 
vánočních svátků a do nového roku hodně 

Je odehrána polovina fotbalového soutěžního ročníku 2018/2019

TJ Sokol Všemina z.s. zve všechny členy na volební valnou hromadu

konající se 23. února 2019 od 17:00 hod. v sále hostince U Kach-
tíků.

Program:
1. Přivítání členů a zahájení valné hromady.
2. Pověření vedením volební valné hromady.
3. Schválení programu, jednacího a volebního řádu.
4. Minuta ticha za zesnulé členy TJ Sokol Všemina.
5. Jubilea.
6. Přehled o členské základně a členských příspěvcích*
7. Zpráva o celkové činnosti v roce 2018 a plán na rok 2019.
8. Zpráva o činnosti žáků.
9. Zpráva o činnosti mužů.
10. Finanční zpráva za rok 2018.

Vážení  občané a přátelé turistiky, 

opět  nám uběhl  rok a je čas zhodnotit 
práci a činnost turistického oddílu, působí-
cího ve Všemině při TJ Sokol. 

Musíme si přiznat, že letošní rok byl  
pro účast na turistických akcích oddílu 
nejslabší za  tříleté období působení tu-
ristů v naší obci. Hodnotit jednotlivé akce 
by bylo zbytečné, neboť jsme museli část 
připravených výletů pro malý zájem zrušit 

a zbytek akcí se uskutečnil  jen s nízkým 
počtem účastníků. 

Přesto dál věříme, že účast na plánova-
ných výletech a výšlapech se v následu-
jícím roce zlepší, a samozřejmě bude-
me v naší činnosti pokračovat a snažit  
se pro Vás najít a zajistit co nejzajímavější 
akce.

Touto cestou  bychom chtěli poděkovat 
všem členům turistického oddílu, kteří se 

Zlepší se účast na akcích turistů?

podíleli a nemalou měrou pomohli při or-
ganizování všeminských slavností a růz-
ných akcí a brigád, pořádaných TJ Sokol 
a obecním úřadem.

Jménem členů turistického oddílu pře-
jeme všem občanům krásné, pohodové 
a klidné svátky vánoční a vše nejlepší  
v nadcházejícím roce 2019.

Milan Turna  
a Laďa Janča 

11. Volba výkonného výboru, předsedy a kontrolní komise.
12. Diskuse, náměty, postřehy a jiné připomínky k činnosti oddílu.
13. Ukončení valné hromady.

Ve Všemině, dne 26. listopadu 2018. 
Výkonný výbor TJ Sokol Všemina, z.s.

●  *Členské příspěvky budou vybrány během valné hromady. 
(500,- Kč – dospělí, 200,- Kč – mládež a důchodci).

●   Valná hromada a volby budou probíhat v souladu se stanova-
mi, jednacím a volebním řádem. 
Návrhy na kandidáty do jednotlivých pozic je možné navrhnout 
před samotnou volbou.

zdraví a štěstí. 

Na jaře Vás opět rádi uvidíme „Pod Ču-
pem“ na některém z fotbalových utkání.

Libor Mikšík 
člen výkonného výboru
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LEDEN
leden Kluziště na hřišti TJ
20. 1. Valná hromada ČČK ČČK

ÚNOR
9. 2. Zimní sjezd na čemkoli Hasiči

16. 2. Schůze turistů Turisti

23. 2. Volební valná hromada TJ

24. 2. Karneval KRPŠ

BŘEZEN
2. 3. Masopust Hasiči

23. 3. Hokejový turnaj HC

30. 3. Jarní sjezd na čemkoli Hasiči

DUBEN
5. 4. Sběr železa KRPŠ

6. 4. Ukliďme Česko Obec a spolky

7. 4. Pálení Morény KRPŠ

13. 4. Výšlap do neznáma (cíl upřesníme dle počasí) Turisti

17. 4. Velikonoční tvoření ZŠ, MŠ

27. 4. Pouť na sv. Hostýn, stavění májky Hasiči

KVĚTEN
1. 5. Výšlap na Oškerovy paseky ČČK

1. 5. Položení věnce u památníku u kostela ČČK

5. 5. První svaté přijímání Farnost

11. 5. Pouťová zábava TJ

18. 5. Výlet pro rodiče s dětmi KRPŠ

19. 5. Pouť Farnost

25. 5. Výlet někam (cíl upřesníme dle počasí) Turisti

ČERVEN
1. 6. Kácení májky Hasiči

2. 6. Pohádkový les KRPŠ

Plán akcí 2019
16. 6. Cyklobrána
červen Fairplay
29. 6. Pochod kolem Všeminy Turisti

ČERVENEC
13. 7. Pouť na Sv. Hostýn Farnost

13. 7. Červencová noc MS

20. 7. Pochod kolem Všeminy náhr. termín Turisti

SRPEN
3. 8. Všeminské slavnosti TJ, Hasiči

25. 8. Mše svatá za hasiče Hasiči

31. 8. Myslivecké odpoledne MS

ZÁŘÍ
6. nebo 13. 9. Zájezd (cíl upřesníme dle počasí) Turisti

22. 9. Drakiáda KRPŠ

ŘÍJEN
4. - 6. 10. Zájezd Hasiči

5. nebo 12. 10. Burčákový pochod Turisti

25. 10. Pochod broučků KRPŠ

LISTOPAD
28. 11. Pletení adventních věnců ZŠ, MŠ

23. 11. Setkání občanů starších 60 let Obec

30. 11. Adventní jarmark ZŠ, MŠ

PROSINEC
6. 12. Mikuláš ve škole KRPŠ

13. 12. Koncert ZUŠ ZŠ, MŠ

14. 12. Adventní výlet Turisti

25. 12. Koledování u jesliček ZŠ, MŠ

28. 12. Veřejné bruslení HC

31. 12. Silvestrovský výšlap ke kameni MS
O případných změnách uvedených termínů Vás budeme včas informovat.

Oznámení: 
 

Obecní úřad Všemina  
bude od čtvrtka 20. 12. 2018  
do středy 2. 1. 2019 uzavřen.


